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 Okurková sezóna 
 
Mgr. Pavla Golasowská, 
vedoucí poradny Elpis 
 
 

Tak sedím a vím, že 
bych měla něco 
napsat do našeho 
Zpravodaje, ale 
nevím, zda je to tím 
vedrem nebo tím, že 
jsou prázdniny, ne a 
ne na nic zajímavého 
přijít.  I ta politická 
scéna se zdá být teď 
klidná, asi i ty naše 
politiky zmohla vedra.  
A možná co taky 

psát. Preference oranžové a rudé strany stoupají 
a stále víc je slyšet hlasy, že nebylo, jak za vlády 
jedné strany, kdy rohlík stál 30 haléřů, pivo 1,70 
Kč a všichni měli práci. Když oponuji a řeknu, že 
nebyla svoboda a byli vězněni nevinní lidé, 
dostane se mi odpovědi, že to nebylo asi tak 
strašné a co vlastně máme ze svobody. Opět mi 
to připomene hrnce masa v Egyptě, touhu po 
svobodě, a když ji Izraelité pak mají, tak ji opět 
přehluší vzpomínky na blahobyt v Egyptě, byť 
v otroctví.  
Jako bychom se v současné době zaměřili opět 
jen na potřeby těla, na to, co je hmotné, co si 
můžeme užít, urvat co se dá, hned teď a zbytek 
mě nezajímá. Opravdu nás nezajímá 
budoucnost našich dalších generací, nezajímá 
nás to, co jim předáme, to, jak je vychováváme, 
jaký vzor jim dáváme vlastním příkladem? Nějak 
jsme si zvykli na kritiku všeho a všech, politiky, 
církve, nezaměstnanosti a všeho, co nám přijde 
na jazyk, každé téma je vděčné. Vždyť když 
kritizuji, mám aspoň pocit, že něco dělám a já 
jsem přitom ten čistý, já ne, já se nebudu špinit 
v politice, já na to nemám a přestože jsem 
křesťan a někdo se mě zeptá, zda jsem pro 
církevní restituce, tak radši budu mlčet nebo se 
přidám k většině, která křičí, k čemu že těm 
farářům ty majetky budou! Ale ruku na srdce, to, 
že se nezajímám o společenský život, o život ve 
svém okolí, ve městě, ve farnosti to, že se 
přidám ke křičící většině, byť v srdci vím, že 
nemám pravdu, je to opravdu to, co po mě Bůh 
chce? Není to mé pohodlí, má lhostejnost, 

nevšímavost? Pamatujme na slova, že křesťan 
má být horký nebo studený, jinak jej Bůh 
vyplivne z úst. A jaký jsem já? 
  

 

 
Konkurzy ředitelů škol, ano či ne? 
 
Ing. Michael Trojka, 
člen Rady města Třince  
 

V posledních měsících 
rozvířily hladinu 
veřejného mínění 
konkurzy na posty 
ředitelů některých škol, 
které zřizuje město 
Třinec. A jak jsme si již 
zvykli, do popředí se 
dostaly emoce a opět 
jenom emoce. Téma 
bylo otevřeno na 
zastupitelstvu města, 
bylo probíráno 

v místním tisku. Přijměte možná trochu jiný 
pohled, jak danou situaci vidím já. 
Na úvod několik slov k postavení zřizovatele 
školy. Zřizovatel je ten, který školu zřizuje, je 
jejím majitelem a nese plnou zodpovědnost za 
její materiální i personální zajištění. V plnění 
těchto povinností se musí řídit školským 
zákonem a do čela školy jmenuje ředitele školy, 
který přeneseně uskutečňuje cíle zřizovatele. Ve 
dřívějším znění školského zákona byla osoba 
ředitele téměř neodvolatelná, což znamenalo, že 
ředitel musel prokazatelně zdefraudovat miliony 
korun nebo obcovat s žákem školy, aby jej 
zřizovatel školy mohl odvolat. Tato pojistka byla 
do zákona vnesena proto, aby nedocházelo 
k hromadnému odvolávání ředitelů, především 
v období povolebním. Bohužel praxe ukázala 
taky druhý extrém této úpravy, kdy mnozí 
ředitelé si byli vědomi své téměř neodvolatelnosti 
a velmi to narušilo vztah mezi školou a jejím 
zřizovatelem. A již zde můžete cítit, že zde 
nebylo něco v pořádku a to i proto, že téměř 
sedmdesát procent práce ředitele školy je 
realizována ve spolupráci se zřizovatelem a jen 
třicet procent je směřováno ke škole samotné. 
Nová úprava školského zákona definuje funkční 
období ředitele školy na šest let a po uplynutí 
této doby může zřizovatel školy vyhlásit na jeho 



 

 

místo konkurz. V zákoně je uvedeno může a 
není to tudíž jeho povinností a zároveň mu 
v tomto kroku nemůže být zabráněno. A do této 
situace se taky dostalo vedení města Třince, kdy 
do 30.6. tohoto roku, mohlo vyhlásit konkurzní 
řízení na ředitele, kteří byli ve své funkci více 
než šest let. V samotné radě města byly 
diskutovány tři varianty, vyhlásit konkurzy na 
všechny ředitele, nevyhlásit konkurz žádný a 
nebo vyhlásit jen některé konkurzy. Já sám jsem 
hlasoval pro možnost vyhlásit konkurzy na 
všechny posty ředitelů, kteří jsou ve funkci 
ředitele více než šest let. Nakonec radou prošel 
návrh místostarostky odpovědné za oblast 
školství Milady Hejmejové a byly vyhlášeny jen 
tři konkurzy. Můžeme polemizovat, zda toto 
rozhodnutí bylo správné či ne, ale je to 
rozhodnutí zřizovatele školy a za ním musíme 
plně stát. 
Já sám jsem se zúčastnil za zřizovatele práce 
v konkurzních komisích, které v průběhu měsíce 
června nevybraly žádné vhodné kandidáty pro 
školy, kde byl konkurz vyhlášen. Mrzí mne, že 
opozice otevřela toto téma na zasedání 
zastupitelstva, ale z důvodu mlčenlivosti jsem se 
k této problematice nemohl vyjádřit a ani dnes 
nemohu mluvit o tom, co se událo v konkurzních 
řízeních. 
Závěrem bych rád napsal, že postavení 
zřizovatele nemůže být omezeno, ať to je město 
Třinec nebo někdo jiný. Pokud se nám 
v budoucnosti podaří vybudovat arcidiecézní 
katolickou školu v Třinci, určitě bude našim cílem 
co největší materiální a personální kvalita školy a 
nebude se nám líbit, že nám bude široká 
veřejnost mluvit do toho, co ve škole máme či ne 
a nebo do toho, kdo tuto školu vede. 
 

 
Pouť do Frýdku 
 
Ing. Michael Trojka 
Mgr. Pavla Golasowská 
Jana Osobová 

 
Všechny srdečně zveme – pojďte s námi do 
Frýdku v sobotu 11.8.2012! 
 
Program: 
 
6.00 Požehnání v kostele sv. Alberta v Třinci. 
Přesun po vlastní ose Třinec – Český Těšín. 
6.30 Požehnání v kostele NSJ Masarykovy sady 
Český Těšín. 
7.30 Zastávka, modlitba – kaple Antoníček – 
Mosty. 
8.30 Zastávka, modlitba a občerstvení – kostel 
Koňakov. 
11.00 Zastávka, modlitba a svačina – kostel 
H.orní Domaslavice. 

 
15.00 Zastávka, setkání s poutníky z Havířova 
Bludovic – dřevěný kostel Sedliště. 
16.30 Zastávka, modlitba – studánka v Hájku 
společný průvod do baziliky P. Marie ve Frýdku. 
18.00 Mše svatá, průvod kolem kostela. 
 
Odjezd zpět – motoráčkem z nádraží ČD. 
 
Čeká nás: 30 km pěší chůze turistickým tempem 
za každého počasí.  
Nutné vybavení: svačina, dobré boty, 
pláštěnka, dobrá nálada. 
Doprovodné vozidlo a malé občerstvení 
zajištěno. 
Na všech zastávkách i během cesty se 
můžete připojit. 
Účastníci minulých poutí – poutní křížky s 
sebou.                                                                            

 

 
KDU-ČSL delegovala své členy a příznivce do 
těchto komisí Rady města Třince a výborů 
Zastupitelstva města Třince 
 
Komise Rady města Třince 
 
Finanční komise: Ing. Petr Vondráček 
Bytová komise: Mgr. Pavla Golasowská, 
předsedkyně komise 
Majetkoprávní komise: Ing. Robert Golasowski 
Komise dopravy: Ing. Michael Trojka 
Komise životního prostředí: 
Ing. Michael Trojka, předseda komise 
Komise pro kulturu a sport: 
Mgr. Michaela Wawreczková 
Komise pro výchovu a vzdělávání: 
Bc. Barbora Zawiszová 
Sociálně zdravotní komise: 
Marcela Kuchařová 
Komise sociálně právní ochrany dětí: 
Mgr. Pavla Golasowská 
Komise pro činnost Městské policie: 
Jiří Kuchař 
 
Výbory Zastupitelstva města Třince 
 
Výbor pro národnostní menšiny: 
Ing. Terézia Trojková 
Kontrolní výbor: Mgr. Jan Bocek 
Výbor pro strategický rozvoj města: 
Ing. Michael Trojka 
 

 
Kontakty: 
 
Mgr. Pavla Golasowská: 
p.golasowska@centrum.cz 
Ing. Michael Trojka: 
Michael.Trojka@seznam.cz 
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